

The **Canadian Dental Care Plan** helps Canadians see a dentist, dental hygienist, or denturist across the country—reducing the cost of dental appointments and making oral health care more accessible. You no longer need to choose between paying your bills and getting the essential treatment you need.



More than **4 million** Canadians have now been approved for the Plan.



Nearly **98%** of active oral health providers across Canada are participating in the program.

TO QUALIFY FOR THE CDCP, YOU MUST:



Be currently uninsured (without employer/pension-sponsored or private dental insurance).



Have an adjusted family net income of less than **\$90,000**.



Be a Canadian resident.



Have filed your tax return in the previous year.

TO TAKE ADVANTAGE OF THE CANADA DENTAL CARE PLAN IN THE YUKON

The Yukon currently has three dental organizations officially enrolled in the CDCP program, with more expected to join.

HERE'S A STEP-BY-STEP GUIDE:

Eligibility Check: Confirm your eligibility for the CDCP and have your membership card ready for your appointment.

Inform the Dental Office: When booking your appointment, let the dental office know you are covered under the CDCP.

Service Verification: The dental office will verify which of your requested services are covered by the CDCP.

Billing: The dental office will bill the CDCP directly for covered services. You are responsible for any costs exceeding the coverage limits.

CDCP Coverage: The plan generally covers 80% to 100% of dental costs, depending on your income and the services provided.

Cost Management: If CDCP coverage does not cover the full cost, you may be eligible for additional assistance through the Yukon Dental Health Care Plan. Depending on your individual situation, some out-of-pocket expenses may still apply.

IMPORTANT: ALWAYS DISCUSS YOUR TREATMENT AND COVERAGE DETAILS WITH YOUR PROVIDER BEFOREHAND TO ENSURE YOU CAN USE CDCP AT YOUR APPOINTMENT. EVEN IF THERE ARE SOME OUT-OF-POCKET COSTS, THEY WILL GENERALLY BE SIGNIFICANTLY REDUCED DUE TO THE COVERAGE.



HOUSE OF COMMONS
CHAMBRE DES COMMUNES
CANADA

BETTER DENTAL CARE

For all Yukoners



Brendan Hanley
Member of Parliament
Yukon



brendan.hanley@parl.gc.ca



brendanhanley.libparl.ca.ca

OTTAWA OFFICE

213 Justice Building
House of Commons
Ottawa, ON K1A0A6
Tel: 613 995 9368

YUKON OFFICE

204-204 Black St
Whitehorse, YT
Y1A 2M9
Tel: 867-668-6565

Grâce au Régime canadien de soins dentaires (RCSD), les Canadiens peuvent voir un dentiste, un hygiéniste dentaire ou un denturologue partout au pays, ce qui réduit le coût de ces consultations. Désormais, vous n'avez plus à choisir entre payer vos factures et obtenir les traitements essentiels dont vous avez besoin.



Plus de **4 millions** de Canadiens ont maintenant été approuvés pour le Régime.



Près de **98 %** des fournisseurs de soins de santé buccodentaire actifs à travers le Canada participent au programme.

GUIDE ÉTAPE PAR ÉTAPE:



Ne pas être assuré (ne pas avoir d'assurance dentaire privée ou souscrite auprès d'un employeur ou d'un régime de retraite).



Avoir un revenu familial net rajusté de moins de **90 000\$**



Être un résident du Canada.



Avoir rempli une déclaration de revenus pour l'année précédente.

RÉGIME CANADIEN DE SOINS DENTAIRES AU YUKON

Le Yukon compte trois organisations dentaires officiellement inscrites au RCSD, et d'autres suivront.

GUIDE ÉTAPE PAR ÉTAPE:

Vérification de l'admissibilité:

Confirmez votre admissibilité au RCSD et ayez votre carte de membre prête pour votre rendez-vous.

Informez le cabinet dentaire: Lors de la prise de rendez-vous, informez le cabinet que vous êtes couvert par le RCSD.

Vérification des services: Le cabinet dentaire vérifiera quels services demandés sont couverts par le RCSD.

C'EST IMPORTANT: DISCUTEZ TOUJOURS AU PRÉALABLE DU TRAITEMENT ET DES SERVICES COUVERTS AVEC VOTRE FOURNISSEUR POUR VOUS ASSURER QUE VOUS POUVEZ AVOIR RECOURS AU RCSD. MÊME S'IL Y A DES FRAIS À PAYER, LA COUVERTURE PERMET GÉNÉRALEMENT DE LES RÉDUIRE CONSIDÉRABLEMENT.

Facturation: Le cabinet facturera directement au RCSD les services couverts. Vous êtes responsable des frais dépassant les limites de la couverture.

Couverture du RCSD: Le régime couvre généralement de 80 % à 100 % des coûts dentaires, selon votre revenu et les services fournis.

Gestion des coûts: Si la couverture du RCSD ne couvre pas la totalité des frais, vous pourriez être admissible à une aide supplémentaire via le Programme yukonnais de soins dentaires. Selon votre situation, certains frais à votre charge pourraient s'appliquer.



HOUSE OF COMMONS
CHAMBRE DES COMMUNES
CANADA

DE MEILLEURS SOINS DENTAIRES

Pour tous le Yukonnais



Brendan Hanley
Député du
Yukon



brendan.hanley@parl.gc.ca



brendanhanley.libparl.ca.ca

OTTAWA bureau

Édifice de la justice,
bureau 213
Chambre des communes
Ottawa (Ontario)
K1A 0A6
Tél: 613-995-9368

YUKON bureau

204, rue Black,
Bureau 204
Whitehorse (Yukon)
Y1A 2M9
Tél: 867-668-6565